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Komisja Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

Protokół nr 2.2024 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska 

z dnia 4 lipca 2024 roku 

___________________________________________________________________________ 

 

2 posiedzenie Komisji rozpoczęto 4 lipca 2024 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:30 tego samego 

dnia. 

 

Na stan 4 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie: 

1. Mirosław Pasoń – Przewodniczący;  

2. Andrzej Ledwig – Zastępca Przewodniczącego; 

3. Karol Adamiec – Członek; 

4. Mirosław Żurek – Członek. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Daria Pawlak – p.o. Wójta; 

2. Anna Wojdyła – Podinspektor na Samodzielnym Stanowisku ds. Gospodarki Komunalnej  

i Transportu Publicznego; 

3. Dominika Werner – St. Inspektor w Referacie Organizacyjnym. 

 

W części obrad uczestniczyły: 

1. Agnieszka Grodziecka-Makulska – Radna Powiatu Opolskiego; 

2. Elżbieta Noszczyk – Inspektor na Samodzielnym Stanowisko ds. Gospodarki Komunalnej i 

Nieruchomości; 

3. Józefina Małyszka - Kodrzycka *– mieszkanka Dąbrowic. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu i Starostwa Powiatowego w 

Opolu w przedmiocie stanu dróg powiatowych oraz zamierzeń inwestycyjnych na terenie gminy 

Chrząstowice. 

2. Przegląd dróg gminnych pod kątem oceny ich stanu technicznego oraz wyznaczenia zadań do 

realizacji w 2024 r. w ramach środków gminnych. 

3. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego i 

Ochrony Środowiska – Mirosław Pasoń. 

 

Ad. 1. Spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu i Starostwa Powiatowego w Opolu 

w przedmiocie stanu dróg powiatowych oraz zamierzeń inwestycyjnych na terenie gminy Chrząstowice  

 

W posiedzeniu nie uczestniczyli zaproszeni do udziału przedstawiciele Starostwa Powiatowego w 

Opolu oraz Zarządu Dróg Powiatowych. Zaproszenie do udziału w komisji przyjęła radna do powiatu p. 

Agnieszka Makulska-Grodziecka. 

P.o. Wójta Daria Pawlak omówiła priorytetowe zadnia inwestycyjne dotyczące dróg powiatowych, 

planowane do realizacji przez zarządcę dróg powiatowych tj. drogę pomiędzy miejscowościami Dębska 

Kuźnia i Niwki, drugą część drogi w miejscowości Dębska Kuźnia oraz drogę pomiędzy miejscowościami 

Dębska Kuźnia i Dębie. Przekazała również problem braku akceptacji współfinansowania części kosztów dot. 

realizacji inwestycji polegającej na rozbudowie drogi powiatowej nr 1752-O w związku z budową drogi dla 



 

 

*wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 1 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902); jawność wyłączyła Dominika Werner – St. Inspektor w Referacie Organizacyjnym Urzędu Gminy 

Chrząstowice 

2 

rowerów oraz pieszych i rowerów na odcinku Suchy Bór – Lędziny, przez Starostwo Powiatowe. Dodała, że 

może to skutkować utratą części uzyskanego dofinansowania z programu RPO. 

Radna Powiatu Opolskiego Agnieszka Grodziecka-Makulska,  poinformowała, że z uwagi na 

ograniczone środki finansowe oraz ustalony wieloletni harmonogram zadań nie jest możliwym zaspokojenie 

wszystkich potrzeb użytkowników dróg powiatowych. Dodała, że w związku z nieobecnością zaproszonych 

na posiedzenie komisji przedstawicieli Zarządu Dróg Powiatowych i Starostwa Powiatowego, radni powinni 

wystosować pisemny wniosek bądź petycję i przedstawić swoje postulaty odpowiednim organom. 

Pani Józefia Małyszka - Kodrzycka *– mieszkanka Dąbrowic przedstawiała problem bardzo złego 

stanu nawierzchni  ul. Wiejskiej w miejscowości Dąbrowice oraz istniejącym niebezpieczeństwie dla 

poruszających się po w/w drodze  pieszych, w szczególności dzieci, z uwagi na brak chodników. Dla 

uzupełnienia wypowiedzi złożyła pisemny wniosek zawierający dokumentację fotograficzną dot. istniejących 

problemów. 

Po przeprowadzonej dyskusji uczestników posiedzenia i przedstawieniu istniejących problemów, 

członkowie Komisji  zdecydowali o złożeniu pisemnego wniosku obejmującego: 

a) Wniosek o realizację inwestycji polegającej na przebudowie drogi powiatowej w miejscowości 

Dąbrowice, na terenie gminy Chrząstowice, z powodu istniejących zagrożeń dla pieszych, w 

szczególności dzieci uczęszczających poboczem drogi. Przedmiotowa droga nie posiada chodnika. 

Zagrożenie związane jest ze wzmożonym ruchem pojazdów samochodowych oraz ciężarówek 

dojeżdżających do pobliskiego zakładu produkcyjnego. Nawierzchnia drogi posiada liczne ubytki, a 

w czasie opadów gromadzą się duże ilości wód opadowych, które uniemożliwiają poruszanie się 

pieszych.  W związku z powyższym, mając na uwadze bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego, 

a w szczególności pieszych, Komisja zawnioskowała o intensywne działania dla jak najszybszego 

podjęcia dalszych prac związanych z przebudową ww. drogi na terenie gminy Chrząstowice. W 

załączeniu Komisja postanowiła przekazać pisemną prośbę mieszkanki Dąbrowic. 

b) Wniosek o realizację inwestycji polegającej na budowie ścieżki pieszo-rowerowej na drodze 

powiatowej pomiędzy miejscowościami Daniec i Raszowa, która zapewni możliwość bezpiecznego 

ruchu dla pieszych i rowerzystów poruszających się wzdłuż drogi. 

c) Wniosek o regularną pielęgnację poboczy dróg powiatowych na terenie gminy Chrząstowice, ze 

szczególnym uwzględnieniem wykosu zieleni, usuwaniem drzew rosnących w trójkątach widoczności 

oraz w rowach przydrożnych, karczowania krzaków, pielęgnacji drzew na trasach tych dróg. 

Zaniedbania w wymienionym zakresie ograniczają widoczność i stanowią zagrożenie bezpieczeństwa 

użytkowników dróg. 

d) Wniosek o nadzorowanie i kontrolowanie prac w zakresie  utrzymania dróg powiatowych 

wykonywanych przez pracowników działających na zlecenie zarządcy drogi, co zagwarantuje rzetelne 

ich wykonanie i prawidłowe wydatkowanie środków publicznych. 

e) Wniosek o utrzymanie drożności kanalizacji deszczowych oraz sukcesywne usuwanie zalegającego 

piasku z pasów drogowych, ze szczególnym uwzględnieniem nowo wyremontowanych dróg: ul. 

Ozimskiej w miejscowości Chrząstowice oraz ul. Wiejskiej w miejscowości Dębska Kuźni. 

f) Prośba o podjęcie działań likwidujących występujące utrudnienia na drogach w okresie zimowym tj. 

zwiększenie częstotliwości odśnieżania i  likwidowania śliskości dróg powiatowych. 

 
Wobec wyczerpania tematów z zakresu dróg powiatowych, Radna Powiatu Opolskiego Agnieszka 

Grodziecka-Makulska oraz mieszkanka Dąbrowic podziękowały za zaproszenie do udziału w posiedzeniu 

i pożegnały uczestników posiedzenia.  

 

Ad. 2. Przegląd dróg gminnych pod kątem oceny ich stanu technicznego oraz wyznaczenia zadań do realizacji 

w 2024 r. w ramach środków gminnych. 

 

Komisja przeanalizowała wykaz wniosków o remont dróg gminnych, stanowiący załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Komisja, bazując na posiadanej wiedzy na temat stanu dróg, a także uwzględniając propozycje p.o. 

Wójta, w toku prowadzonej dyskusji wytypowała do asfaltowania w 2024 r. następujące ulice: 

1. Kopalina w Chrząstowicach; 

2. Dębowa w Dębskiej Kuźni. 

Komisja zadecydowała również o złożeniu ponownego wniosku  na dofinansowanie remontu drogi 
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Sosnowej w Suchym Borze w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.  

 

Ad. 3. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

1) Członkowie Komisji zapoznali się z projektem Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z 

cmentarzy komunalnych położonych na terenie gminy Chrząstowice.  

Objaśnień w zakresie przedmiotowej uchwały oraz odpowiedzi na wszelkie pytania udzieliła 

Inspektor na Samodzielnym Stanowisku ds. Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości - Elżbieta 

Noszczyk. Komisja nie wniosła uwag i wniosków do projektu uchwały, opiniując go pozytywnie, 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

2) Członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za miejsca 

grzebalne/groby na terenie cmentarzy komunalnych położonych na terenie gminy Chrząstowice.  

Objaśnień w zakresie przedmiotowej uchwały oraz odpowiedzi na wszelkie pytania udzieliła 

Inspektor na Samodzielnym Stanowisku ds. Gospodarki Komunalnej i Nieruchomości - Elżbieta 

Noszczyk. Komisja nie wniosła uwag i wniosków do projektu uchwały, opiniując go pozytywnie, 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 4. Sprawy bieżące. 

P.o. Wójta Gminy Daria Pawlak dokonała podsumowania stanu gospodarki odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Chrząstowice za 2023 r., które przedstawia się następująco: 

1. W 2023 r. po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym została zawarta umowa na odbiór               

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z firmą Remondis Opole na okres 2 lat tj. do 30.06.2025 

r.  

2. Bilans finansowy jest dodatni, lecz nie bilansuje systemu z uwagi na zaległości z lat poprzednich.  

3. Obserwuje się duży wzrost kosztów zagospodarowania poszczególnych frakcji odpadów.  

4. Nastąpił wzrost ilości punktów odbioru odpadów i wzrost ilości mieszkańców objętych systemem. 

5. Obserwuje się spadek ilości wytwarzanych odpadów zmieszanych.  

6. Poziom ograniczenia masy odpadów komunalnych ulegających biodegradacji przekazywanych do 

składowania został osiągnięty na bardzo dobrym poziomie – 0,06%. 

7. Osiągnięty poziom recyklingu i przygotowania do ponownego użycia odpadów komunalnych udało 

uzyskać się na wymaganym poziomie - 39 %, ale na granicy wymaganego wskaźnika – 35%. W 

obliczeniach poziomów ujęto szacunkowe pojemności kompostowników, co wpłynęło na wzrost 

poziomu odzysku i osiągnięcie wymaganych wskaźników. Istnieje obawa nie osiągnięcia poziomów 

w przyszłych latach, co stanowi zagrożenie ponoszenia kar finansowych w przyszłych latach.  

8. Wobec powyższego w postępowaniu przetargowym w zbiórce odpadów biodegradowalnych (resztki 

spożywcze)  ujęto również kod odpadowy frakcji zielonej, aby odpady zebrane bezpośrednio                  

„u źródła” mogły być wliczane do poziomów odzysku. Rozwiązanie to wpływa pozytywnie na 

podniesienie poziomu.  Pociąga to jednak za sobą zasadę, że w czasie zbiórki kubłów brązowych nie 

ma możliwości odbioru nadmiaru odpadów zielonych zebranych w workach. Worek dyskwalifikuje 

przekazanie całego transportu tych odpadów na odpowiednia instalację przetwarzania.  

9. Przewidywany wzrost kosztów obsługi systemu wynika z podniesienia minimalnego wynagrodzenia, 

wzrostu kosztów zagospodarowania poszczególnych frakcji oraz inflacji.  

10. Od 01.01.2022 r. wprowadzono nowe stawki opłat za pojemniki na odpady dla nieruchomości 

niezamieszkałych. Na zaburzenie bilansu finansowego wpływały opłaty za pojemniki wnoszone przez 

właścicieli nieruchomości niezamieszkałych na terenie których powstają odpady komunalne 

(prowadzona działalność gospodarcza) oraz zaległości w opłatach. Z uwagi na sytuację  gospodarczą 

kraju – inflacja - od 1.01.2023 r. zostały wprowadzone nowe stawki opłat za gospodarowanie 

odpadami dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Istnieje duża szansa na ustabilizowanie 

bilansu finansowego systemu. Zmiana ta pomaga zniwelować powstały deficyt finansowy systemu. 

11. Stoimy na stanowisku, że proponowana przez ustawodawców możliwość wyłączenia nieruchomości 

niezamieszkałych z systemu doprowadzi do rozszczelnienia funkcjonującego obecnie systemu 

gospodarowania odpadami.  

12. Obserwuje się ponowny wzrost kosztów obsługi i utrzymania PSZOK. Obniżenie w poprzednich 

latach niestety było wynikiem sytuacji epidemiologicznej.  

Dokument „Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Chrząstowice  

za 2023 rok” stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Radny Andrzej Ledwig poprosił o zlecenie przycięcia drzew wokół cmentarza komunalnego w 

Lędzinach.  

Radny Mirosław Żurek: 

- przedstawił propozycję zmiany rozkładu jazdy gminnej komunikacji, która powinna zwiększyć 

zainteresowanie osób  do korzystania z tego środka transportu. Następnie przekazał proponowany rozkład 

jazdy p.o. Wójta w celu dokonania analizy; 

- zwrócił się z prośbą o  przekazanie dyrektorom szkół oraz wszystkim uczniom korzystających z autobusu 

szkolnego na terenie gminy Chrząstowice, odpowiedniego regulaminu zachowania się uczniów w autobusie 

szkolnym, który zapobiegałby niepożądanym zachowaniom dzieci. 

- zwrócił się z zapytaniem czy jest możliwość zmniejszenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla emerytów. W odpowiedzi p.o. Wójta poinformowała, że nie ma  możliwości ustawowej 

różnicowania stawek za odpady ze względu na wiek, czy dochód, a w gminie obowiązuje uchwała ustalająca 

miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi naliczana od osoby zamieszkującej 

daną nieruchomość. 

Radny Karol Adamiec zwrócił się z wnioskiem o wymianę nieszczelnych hydrantów w miejscowości 

Daniec, przy posesji na ul. Krośnickiej 19 i 37 oraz o przesunięcie stwarzającej niebezpieczeństwo w ruchu 

pieszych osłony przy posesji na ul. Krośnickiej 21. P.o. Wójta poinformowała, że wniosek ten zostanie 

skierowany do zarządcy sieci wodociągowej. 

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodniczący obrad, wobec zrealizowania porządku posiedzenia 

podziękował uczestnikom za udział w spotkaniu i o godz. 11:30 zamknął obrady.  

Na tym protokół zakończono. 

  

Przewodniczący Komisji  

Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska 

 

Mirosław Pasoń  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Dominika Werner 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


